
PROTOKÓŁ NR 0012.5.3.2015 
z posiedzenia Komisji Polityki Społecznej 

w dniu  19 marca 2015r.  
 

 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
Czas posiedzenia:  godz.  14.00 – 16.20. 
 
W posiedzeniu  uczestniczyli członkowie Komisji oraz  zaproszeni goście, zgodnie 
z załączonymi listami obecności.  

Porządek obrad: 

 

1.Otwarcie posiedzenia. 
 

2.Przyjęcie porządku obrad. 
 

3.Sprawy bieżące. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2015 rok, 
 

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych, 
 

• Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2015, 
 

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia postępowania skargowego, 
 

• Odpowiedzi na wioski z posiedzenia Komisji z dnia 19 lutego 2015r. 
 

4.Świadczenia rodzinne i niepełnosprawność. 
 

5.Sprawy osób starszych.  
 

6.Wolne głosy i wnioski. 
 

7.Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 19 lutego 2015r. 
 

8.Zakończenie posiedzenia.  
 
 

 
Ad.1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonała Zastępca Przewodniczącej Komisji radny  Tadeusz 
Gorgol,  który powitał zebranych.  
 
 



Ad.2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 
Ad.3. 
Sprawy bieżące. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2015 rok, 
 
 
Uzasadnienie projektów uchwał przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta.  
 
Lucyna Maryniak 
Jeśli chodzi o adaptację byłej Szkoły nr 11, ma przejść do tej szkoły Szkoła im. 
Tischnera, co pan nam może powiedzieć na ten temat? 
 
Dariusz Holesz 
Zmian nie ma w tym temacie w przedkładanym projekcie uchwały, było to 
omawiane przy projekcie budżetu miasta, cały listopad i grudzień temat był 
omawiamy.   
 
Lucyna Maryniak 
Te 50 tysięcy będzie na projekt? 
 
Dariusz Holesz 
Tak. 
 
Głosowanie radnych: 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2015 rok, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

 
• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych, 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił pan Jarosław Hanzlik – Zastępca 
Dyrektora Miejskiego Zarządu Nieruchomości.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 



 
• Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2015, 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła pani Teresa Jachimowska – 
dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Jastrzębiu-Zdroju.  
 
Lucyna Maryniak 
Ciekawe jest to, że ta Komisja się spotyka, jeśli ja nie zadam pytania, to nie ma 
pytań!  
Jak chodzicie na tę Komisję przygotowani, wszyscy wszystko wiedzą, tylko 
Maryniakowa jest głupia bo się pyta! 
 
Tadeusz Gorgol 
Jeśli pani ma pytania, to proszę pytać. 
 
Lucyna Maryniak 
Ja uważam, że jeśli są przewodniczący i zastępcy Komisji, to od nich powinny 
wypływać pytania. Zawsze jest tak, że na moich pytaniach nadbudowuje się                 
i dokłada dyskusje! 
 
Tadeusz Gorgol 
Przykro mi, że państwo musza uczestniczyć w takiej rozmowie, jeśli radna ma 
pytania to proszę pytać.  
 
Lucyna Maryniak 
Kto wpadł na ten świetny pomysł, aby przy Warsztatach Terapii Zajęciowej 
powstał pomysł pracowni? 
 
Teresa Jachimowska 
Prezes i kierownik Stowarzyszenia przedłożyli we wniosku wszystkie informacje 
dotyczące powstania tej pracowni, dołączyli plan użytkowy, ta pracownia 
powstanie w miejscu obecnego gabinetu zabiegowego, który zmieni miejsce. 
Ogrodnictwo będzie się odbywało tylko na terenie Warsztatów Terapii, natomiast 
papieroplastyka będzie bardzo przydatna w rozwoju możliwości manualnych.  
 
Lucyna Maryniak 
W Rybniku i Żorach powstają punkty gastronomiczne, gdzie osoby 
niepełnosprawne maja swoje zatrudnienie, ceny są bardzo przystępne. Czy na 
terenie naszego miasta nie można byłoby utworzyć takiego baru zatrudniającego 
takie osoby.  
 
Teresa Jachimowska 
Istnieje taka możliwość tworzenia np. jeśli w mieście zaistnieje Klub Integracji 
Społecznej czy Centrum Integracji Społecznej, żeby osoby nazywane 
wykluczonymi, tj, długotrwale bezrobotne, uzależnione, niepełnosprawne – 
tworzyły Spółdzielnie Socjalne. W Żorach powstała taka forma Spółdzielni 
Socjalnej, która zajmuje się przygotowaniem pożywienia w barach.  
 
Anna Hetman 
Myślimy, aby w planowanym Środowiskowym Domu Samopomocy, poszerzyć 
zakres działania, co wpisywałoby się w projekty unijne z rewitalizacji. Społeczna 
strona to Środowiskowy Dom Samopomocy jak również Spółdzielnia np. dla osób 
niepełnosprawnych lub psychicznie chorych. Być może w nawiązaniu do tych 



placówek wpisywało by się utworzenie np. baru. Na tej zasadzie mogłoby to 
funkcjonować.  
 
Lucyna Maryniak 
Pani dyrektor jest taka skromna, że nigdy nie upomina się o etaty, a braki są…. 
 
Teresa Jachimowska 
Nie mogę powiedzieć, że nie otrzymaliśmy etatów, w zeszłym roku Prezydent 
wyraził zgodę i są dwa etaty asystentów na umowie o prace, co pozwoliło nam 
jeszcze z naszych środków na zatrudnienie następnych osób na umowę zlecenie. 
Dwie osoby są na umowę o pracę, co zmieniło ich status pracowniczy. 
 
Lucyna Maryniak 
Czy nadal jest sytuacja taka, aby stworzyć etat psychologa to musiała pani 
zabrać pół etatu dla gospodarza, czy nadal taka sytuacja jest? 
 
Teresa Jachimowska 
Tak, nadal.  
 
Anna Hetman 
Sytuacja personalna w wielu jednostkach jest trudna, na chwilę obecną jednak 
musimy sobie przyjąć priorytety. Jeśli trudna sytuacja się rozwiąże, wówczas 
trzeba będzie zacząć normalnie funkcjonować.  
 
Lucyna Maryniak 
Wybaczcie mi, ale takie mam odczucia, że wiele osób przychodzi                              
i satysfakcjonuje je fakt, że są.  Mówię  o radnych.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Nie jestem członkiem tej Komisji, bardzo szanuję aktywne osoby, jednak o tych 
etatach, o sytuacji kadrowej, o spółdzielni, było mówione już i to pamiętamy.  
Jednym z najważniejszych problemów jest nisza, być może przy utworzeniu tego 
Domu znajdzie się potrzeba wykonywania pewnych czynności, wówczas te osoby 
mogłyby na potrzeby tej placówki tam pracować. Ta spółdzielnia będzie musiała 
utrzymać się.  
 
Lucyna Maryniak 
W tym towarzystwie są dwie osoby, które tych zagadnień nie znały, naprawdę, 
jeśli ja zaczynam ten temat, na tym temacie nadbudowuje się swoje 
spostrzeżenia.  
 
Mirosław Kolb 
Jeśli będę miał pytanie, to na pewno je zadam.  
 
Lucyna Maryniak 
Czy 170 tys. które są załącznikiem do tej uchwały to jest tak, jak zawsze było? 
 
Halina Humeniuk 
Jest to stała kwota, jeśli zostanie niewykorzystana na jakimś zadaniu – zostanie 
przesunięta.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
 

 



• Projekt uchwały w sprawie umorzenia postępowania skargowego, 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

• Odpowiedzi na wioski z posiedzenia Komisji z dnia 19 lutego 2015r. 
 
Komisja przyjęła do wiadomości treść odpowiedzi na wnioski z dnia 19 lutego 
2015r. 
 
  
Ad.4. 
Świadczenia rodzinne i niepełnosprawność. 

 
Beata Gatner-Piekar – Naczelnik Wydziału Świadczeń Rodzinnych                            
i Alimentacyjnych Urzędu Miasta przedstawiła materiał dotyczący zakresu 
działania w zakresie Świadczeń rodzinnych i niepełnosprawności.  
 
Omówiony materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Tadeusz Gorgol 
Jaka jest dotacja na dziecko w rodzinie zastępczej? 
 
Beata Gatner 
Nie przysługują świadczenia rodzinne na dzieci w rodzinach zastępczych. 
 
Tadeusz Gorgol 
Pytam dlatego, że ceny są jakie są, a słyszałem że nie są to wysokie kwoty. 
 
Teresa Jachimowska 
Jest to zależne od pewnych składowych, przeciętnie około 600 złotych.  
 
Beata Gatner 
Jeśli jest dziecko w rodzinie zastępczej, wówczas świadczenia rodzinne takiej 
rodzinie nie przysługują. Budżet państwa tak się obwarował, aby nie było 
możliwości dwóch źródeł finansowania takich rodzin.  
Świadczenia pielęgnacyjne zostały zabrane w 2013 roku, dużo osób odwołało się 
od tego, Trybunał Konstytucyjny orzekł o niezgodności zmiany ustawy                       
z Konstytucją, natomiast Ministerstwo nie kwapi się do powrotu tego, co było 
wcześniej bo to generuje koszty.  
Nowa ustawa pozwala wypłacać zasiłek na opiekuna osoby niepełnosprawnej              
w kręgu najbliższych osób zobowiązanych do alimentacji. Wynosi on tylko 520 
złotych miesięcznie, tylko do końca ważności orzeczenia.  
W ostatnim okresie daje się zauważyć wzrost ilości pobieranych świadczeń 
pielęgnacyjnych i zasiłków pielęgnacyjnych. Osób niepełnoprawnych przybywa, 
dobrze, iż jest taki zamiar powstania Środowiskowego Domu Samopomocy, który 
będzie bardzo potrzebny. Osoby przychodzące do nas często są zagubione, 
potrzebują rozmowy, jeśli taki Dom powstałby, byłoby poradnictwo 
psychologiczne, prawe. Wspaniały jest wzór amerykański – jest tam opiekun 
osób niepełnosprawnych, gdzie np. matka chorego dziecka może choć na dwie 
godziny zostawić dziecko  i wyjść.  
 
Teresa Jachimowska  
Ilość osób, która musiałaby zapewnić opiekę osobom niepełnosprawnym byłaby 
bardzo duża,  biorąc pod uwagę, iż skala wynosi 10 -12% społeczeństwa.   
 



Tadeusz Gorgol 
W tym kontekście powiem, iż mamy  w mieście wielu wykształconych 
psychologów, którzy nie mogą znaleźć pracy.  
 
Beata Gatner 
W mieście przybywa osób niepełnosprawnych, starzeje się, za parę lat możemy 
obudzić się z problemem w tym mieście.  
 
Elżbieta Siwiec 
Pani referując zagadnienie mówiła „w naszym mieście”, czy w innych miastach 
jest inaczej? Czy są inne rozwiązania? 
 
Beata Gatner 
Nasze miasto jest dużym miastem, nie wiem co jest powodem tak dużej ilości 
osób niepełnosprawnych. Brakuje domów pomocy społecznej dla osób starszych, 
domów samopomocy dla osób niepełnosprawnych pełnoletnich, pomocy                    
dla matek niepełnosprawnych dzieci.  
 
Lucyna Maryniak 
Pragnę podziękować pani Dyrektor Teresie Jachimowskiej oraz Naczelnik Beacie 
Gatner. Miasto winno być dumne, że ma takich ludzi na takich stanowiskach, 
przy tak małej ilości etatów.  
Podtrzymuję zdanie, że niektóre osoby w Komisji nawet nie przeczytały pani 
bardzo pracowitego raportu, o czym świadczą pytania zadawane przez radnych.  
Gdyby osoby chciały chociaż raz to przeczytać, myślę, że nie byłoby takich pytań.  
 
Tadeusz Gorgol 
Gdyby pani słuchała, to by pani usłyszała, co pani dyrektor powiedziała, że                   
w rodzinie zastępczej dodatek wynosi ok. 600 złotych. 
 
Lucyna Maryniak 
Na pewno nie zaprzestane na dzisiejszej Komisji, będę punktować radnych,  
którzy przychodzą nieprzygotowani na Komisję.  
 
 
Ad.5. 
Sprawy osób starszych.  
 
Małgorzata Morawiak – Wiceprzewodnicząca Rady ds. Seniorów 
Rada ds. seniorów została powołana w mieście w 2011 roku, od tego czasu 
monitorujemy problemy osób starszych w naszym mieście w ten sposób, iż raz w 
miesiącu odbywają się spotkania, podczas których osoby starsze mogły przyjść 
przedstawić swoje problemy. Naszym głównym zadaniem jest doradztwo                  
w zakresie możliwości pomocy seniorom naszego miasta. Walczyliśmy                     
o powołanie etatowego pracownika ds. seniorów w mieście, który mógłby nam 
pomóc.  
Pani Prezydent w ostatnim okresie powołała pełnomocnika ds. dialogu 
społecznego i polityki senioralnej, wkrótce odbędzie się nasze z nim spotkanie, 
na którym mamy nadzieję dyskutować na temat tego, o co zabiegamy. 
Organizujemy wykłady jeden raz  w miesiącu, zapraszaliśmy wykładowców 
nieodpłatnie, obecnie chcielibyśmy mieć możliwość zaproszenia wykładowców, 
którym moglibyśmy chociaż zwrócić za dojazdy tutaj. Współpracujemy                
z wojewódzkim konsultantem ds. geriatrii, odbyły się spotkania, na temat 
uruchomienia w naszym mieście poradni geriatrycznej. Spotkania były również             
z dyrektorem Szpitala, miejsce są, chęci są, jednak Narodowy Fundusz Zdrowia 
zablokował nam możliwości uruchomienia tej poradni na ten moment.  



 
Celina Kosowska 
Głównym naszym celem jest utworzenia Poradni Geriatrycznej, a w ślad za tym 
Oddziału Geriatrycznego. Nasze miasto starzeje się, niejednokrotnie senior 
chodzi do wielu specjalistów, bierze różne leki. Chcemy, aby było to 
skomasowane w jednym miejscu, ujednolicone, najlepiej na terenie szpitala, 
gdzie jest odpowiednia aparatura medyczna. Sprawy utknęły w Narodowym 
Funduszu Zdrowia, z naszej strony zostały wszelkie sprawy dopełnione.  
 
Małgorzata Morawiak 
Był problem ze specjalistą, obecnie mamy już lekarza, który jest w trakcie 
specjalizacji geriatrycznej, ponadto współpracujemy z lekarzem z Cieszyna                  
i Rydułtów. Poradnia geriatryczna jest w zasięgu możliwości do spełnienia,                   
na oddział geriatryczny przypuszczalnie trzeba będzie poczekać.  
 
Elżbieta Siwiec 
Pierwszym podstawowym warunkiem musi być specjalista, od tego trzeba będzie 
zacząć.  
 
Celina Kosowska 
Lekarz już kształci w tym kierunku.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Gmina może pomóc organizacyjnie, zapewniając miejsce, środki zapewnić winien 
Narodowy Fundusz Zdrowia. Bardzo pozytywnie odbieram, iż w mieście powstało 
stanowisko pełnomocnika ds. osób starszych.  
 
Halina Humeniuk 
Jeśli chodzi o finansowanie Ośrodków, Narodowy Fundusz Zdrowia miał ogłosić 
konkurs na opiekę geriatryczną. Nie ogłosił, jednak szpital czeka, na jego 
ogłoszenie.  
 
Celina Kosowska 
Chcieliśmy zapoznać z naszą działalnością nową Radę Miasta.  
 
Lucyna Maryniak 
Cieszę się, że są efekty z pań społecznych działań. Cieszy również fakt, iż jest 
powołany pełnomocnik ds. seniorów. Dobrze byłoby wyjść z taką informacją               
w gazecie Jastrząb, co z pewnością zaciekawi mieszkańców naszego miasta.  
 
Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Nie wniesiono.  
 
Ad.7. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 19 lutego 2015r. 
 
Protokół  przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
 
Ad.8. 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Zastępca Przewodniczącej Komisji Tadeusz Gorgol podziękował zebranym                 
za przybycie i zakończyła obrady.  



 
 

 
Zastępca Przewodniczącego 
 Komisji Polityki Społecznej 

 
Tadeusz Gorgol 

 
Protokołowała 
Agnieszka Bąk  


